
Menighedsrådsmøde den 30. august 2023 kl. 17.00 

  

Til stede: Bente Dahl, Mikkel Wold, Anders Jørgensen, Helle Espersen, Regitze Jensen, Jens 
Vindekilde, Hanne Charina Baumann, Birthe Malmgren, Jens Kaas, og Sahra Lindeberg (Ref.) 

Afbud fra: Kirsten Guldager og Anna Vind. 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden - og velkommen til Susanne Freddin Skovhus, tiltrådt 
1/8 som 25% præst, og som indsættes formelt og officielt den 24. september kl. 
10.30 ved gudstjenesten.  

2. Referat fra seneste møde 31. maj 2023 tages til efterretning. Har været rundsendt 
på mail og godkendt af Rådet i ugen efter mødet. 

3. Referent  

4. Økonomi v/ Hanne Charina. Godkendelse af kvartalsrapport se bilag ”2307 
Kvartalsrapport 2. kvt.Frederikskirken.pdf” og bilag ”2307 Budget, formål 2.kvt 
2023 Frederikskirken.pdf” 

5. Orientering om FU beslutning vedr. bemyndigelse til kontaktpersonerne v/ Bente 
(lukket punkt)". 

6. Nyt / siden sidst fra præsten, kirkeværgen, formanden, næstformanden, fra 
udvalgene og fra medarbejderne.  

7. Hvordan vi kan undgå at turistbusser kører rundt om kirken, og nogle standser og 
tager folk af og på. Hvilke handlinger kan vi foretage for at få stoppet det helt?  

8. Hvordan undgår vi at der er nogen, der bliver låst inde, når vi lukker kirken om 
aftenen. Der er af og til nogle, der gemmer sig i kirken. Eller sover på en bænk.  

9. Prioritering af energi, lys, varme etc. I kirkens lokaler – forslag til at spare – fast 
punkt 

10.Info om vores offentlige høring om Folkekirkens struktur den 28. september kl. 
17.00 på Vartov. Oplæg ved Kirkeminister Louise Schack Elholm, kirkeordførerne 
fra SF, Theresa Berg Andersen og fra KF Helle Bonnesen, Professor emeritus, Steen 
Hildebrandt, sognepræst Mikkel Wold og formand for præsteforeningen, Pernille 
Vigsø Bagge, samt tidl. kirkeordfører for S, Karen Klint, som også er medlem af 
bestyrelsen for Landsforeningen. Paneldebat med salen efterfølgende.  

11.Info: Fællesspisning.  17. august, 12. oktober og 30 november er fastsat. Regitze 
og Erik står for det, og Bente spiller til sangene.  

12.Dato for møde med medarbejderne bestemmes.  

13.Oplægsholder til mødet med menighed den 1. november bestemmes. Forslag?  



14.Julefrokost dato bestemmes og hvem vil påtage sig det praktiske arbejde med 
den?  

15.Menighedsrådsvalg i 2024. Snakke om det. 

16.Møde med provsten - dato bestemmes 

17.evt.  

18.Mødedatoer i 2023 har vi bestemt til at være følgende 11 oktober og 15. 
november. Kan 11.oktober godkendes?  

Ad.1. Dagsorden godkendt med tilføjelse: Skrivelse fra provst Birgitte Kvist Poulsen tages op under 
punkt 4. 

Ad.2. Referatet tages til efterretning. 

Ad.3. Sahra referent. 

Ad.4. Hanne Charina Baumann fremlægger kvartalsrapporten. Det ser rigtig godt ud. Der er balance i 
regnskabet. Menighedsrådet godkendte ”Kvartalsrapport 01-01-2023 – 30-06-2023. 

Menighedsrådet er blevet pålagt at redegøre for, hvad planen for brug af vores frie midler er. Jens 
Vindekilde redegør for igangværende og fremtidige projekter, som bør udføres. Der har desuden 
været flere uforudsete udgifter til vedligeholdelse. FU har lavet en oversigt over projekterne, som 
bl.a. tæller brandalarm, varmekanalskader, vand i kælderen, orglet og haverne. Menighedsrådet 
godkendte dispositionen. 

Ad.5. Anders Jørgensen orienterer. Der gives bemyndigelse af rådet. 

Ad.6. Mikkel Wold beretter om det langvarige elevator-projekt i præsteboligen. Man ønsker at få 
undersøgt om 1. det nye projektudkast skal fremlægges og godkendes på ny ved en 
generalforsamling i ejendommen og 2. hvorvidt væggen i den lange gang er brandsikret.  

Det nye kirkeblad kommer i næste uge.  

Der vil blive afholdt et arrangement med temaet ”livsmod” for de ”gamle” konfirmander. Det er 
blevet taget godt imod og rigtig mange har meldt sig.  

Foredragene om den kristne tro begynder snart igen. De næste emner er om aktiv dødshjælp og 
skam. 

Den 31. august kommer jesuitterpræst Daniel Nørgaard og fortæller om Ignatius af Loyola og de 
første jesuitter. 

Jens Vindekilde: Pudset i varmekanalerne er blevet ordnet. Vi har desværre vand i vaskekælderen 
og det er stadig uvist, hvorfra det kommer. De sidste brandalarmer bliver installeret. I næste uge 
renses den røde løber.  



Der har været møde om handicap-adgangen. Stenhuggeren går i gang med at skære trappen bort i 
september. Herefter kommer mureren og i uge 43 installeres liften. Elektriker og smed afslutter 
projektet. Der skal lægges midler til fire årlige eftersyn ind i budgettet. 

Bente Dahl: Lars Skovhus er trådt ind i kirkeudvalget.  

Angående afsøgning af muligheder i forhold til, hvem der skal lave vores regnskab, når Klaus 
Frederiksen stopper, har Bente Dahl besøgt ”Kirkeadministration” og fået et meget positivt indtryk. 
De har sendt et tilbud til os, som er blevet sendt rundt til rådet. Man beslutter i menighedsrådet, at 
Bente Dahl skal arbejde videre på løsningsmodellerne.  

Regitze Jensen: Der har været afholdt provstiudvalgsmøder. Årshjulet er tilgængeligt og kan være 
rigtig nyttigt. 

Udvalgene: Bente Dahl beretter fra have-udvalget. Der skal være forskellige planter, så der stort set 
vil være blomster hele året rundt. Der er sat tre timer af til havearbejde to måneder i efteråret og 
tre måneder i foråret alle hverdage.  

Jens Kaas: Der er blevet ansat ny korsanger, Cecilie.  

Jens Kaas forhører rådet om mulighed til støtte til nødvendige klavertimer. Det vil blive taget op, når 
Jens sender flere detaljer. 

Ad.7. Mikkel Wold orienterer om kommunens tilladelse til, at de røde turistbusser må kører rund om 
kirken, da Toldbodgade er blevet ensrettet. Det giver mange gener for kirken. Det foreslås, at man 
skriver til Teknik- og miljøudvalget. 

Ad.8. Ingen forslag på nuværende tidspunkt. 

Ad.9. Intet. 

Ad.10. Kirkeministeren deltager ikke i høringen, da hun er bortrejst. Regitze og Erik har sagt ja til at 
være referenter ved arrangementet. 

Ad.11. Regitze Jensen fortalte om de næste fællesspisninger og vil stille spørgsmål til deltagerne, 
om nogen ønsker det anderledes. 
De kommende datoer for fællesspisning er torsdag d. 12. okt. hvor der bliver lejlighed til at 
hilse på Susanne Freddin Skovhus, som har lovet at fortælle lidt om sin baggrund som bl.a. 
fængsels, - hospitals- og udlands -præst. 
Datoen i november flyttes til 9. november. Datoerne sættes på hjemmesiden. 

Ad.12. Der vil blive afholdt medarbejdermøde fredag den 24. november kl. 13. 

Ad.13. Til menighedsmødet forslås det, at enten Ester Kjeldahl eller Sebastian Mernild holder oplæg. 
E. K. er filosof, forfatter og klimaaktivist, S. M. er professor i klimaforandringer og glaciologi samt 
prorektor ved Syddansk universitet. 

Ad.14. Dato for julefrokost: 19. december. Alternativt 6. december. Birthe Malmgren har nikket ja til 
at stå for arrangementet som sidste år.  

Ad.15.  

Ad.16. Datoen for mødet med provsten vil blive fastlagt af FU. 

Ad.17. Jens Kaas nævner, at klaveret på Nybodergården er meget ringe og at Hans Westenholz fra 
Garnison og Jens Kaas vil se på muligheden for et bedre instrument. 



Ad.18. Mødedatoerne for de næste menighedsrådsmøder blev godkendt: 11. oktober og 15. 
november. 

  


